
گروه اقتصاد: رئیس اتاق کرمان گفت: 
به  پسته  صادرات  مشکلات  رفع  »برای 
برنامه های  باید  جهانی  هدف  بازارهای 
و  گرفت  نظر  در  بلندمدت  و  کوتاه مدت 
تمهیداتی ویژه برای صادرات پسته امسال 

در نظر گرفت«.
»باید  افزود:  طبیب زاده  سیدمهدی 
محصول،  سلامت  ازجمله  موارد  همۀ 
و  بین المللی  استانداردهای  رعایت 
تعهدات  به  مربوط  مباحث  همچنین 
ارزی صادرکنندگان در نظر گرفته شود تا 
صادرات پسته با مشکلات کمتری روبه رو 
مختلف  »قوانین  داد:  ادامه  وی  شود«. 
سال  چند  در  ارزی  تعهدات  به  مربوط 
بزرگ  موجب خروج صادرکنندگان  اخیر 
و  افراد  ورود  و  شده  صادرات  عرصۀ  از 
نگرانی های  جدید  بازرگانی  کارت های 
حساسیت ها  و  کرده  ایجاد  را  بیشتری 

صادرکنندگان  ارزی  تعهد  رفع  برای 
محصولات کشاورزی بیشتر شده است«.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، 
کرمان،  کشاورزی  و  معادن  صنایع، 
عالی  ستاد  پیش جلسه  در  طبیب زاده 
پسته اضافه کرد: »به نظر می رسد اجرای 
قوانین تعهد ارزی از سال 1397 تاکنون 
به  زدن  ضربه  و  صادرات  کاهش  جز  به 
دیگری  دستاورد  بزرگ  صادرکنندگان 
نداشته است که باید شیوه نامۀ مشخصی 
وی  شود«.  پیشنهاد  ارزی  تعهدات  برای 
میلیارد   4 تا   3 »درآمد  کرد:  خاطرنشان 
در  کشاورزی  محصولات  صادرات  دلاری 
سایر  صادرات  دلار  میلیارد   80 مقابل 
کالاهای غیرنفتی کشور بسیار ناچیز است 
تعهدات  رفع  از  را  بخش  این  می توان  و 
ارزی معاف کرد که امیدواریم این موضوع 

مجددا پیگیری شود«. 
رئیس اتاق کرمان همچنین با تاکید بر 
اینکه باید در تولید محصولات کشاورزی، 
انجام  اصلاحاتی  بهره وری  و  آب  مصرف 
»تسهیلات  کرد:  خاطرنشان  شود، 
کشاورزی برای تولیدکننده و صادرکننده 
بانک  به عنوان  کشاورزی  بانک  سوی  از 

عامل در نظر گرفته شود«.
روند صادرات پسته را تسهیل کنیم 

مدیرکل جهاد کشاورزی استان کرمان 
تولید  اینکه  بیان  با  نشست  این  در  نیز 
همۀ  اصلی  معیارهای  جزو  سالم  غذای 

کشورهاست، گفت: »در بحش کشاورزی 
استان با توجه به کم آبی، رویکرد توسعۀ 
کیفیت در نظر گرفته شده و اصلاح باغات 
درجه سه و چهار پسته در دستور کار قرار 

گرفته شده است«.
درصد   95« افزود:  بیگلری  داوود 
کشاورزی استان ظرفیت بخش خصوصی 
است و پسته ایران را با کرمان، رفسنجان، 
سیرجان، زرند و... می شناسند که باید به 

این حوزه کمک کرد«.
ستاد  در  باید  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
عالی پسته موارد مختلف در حوزۀ تولید 
برای جلوگیری از آسیب به محصول سال 
ادامه  آینده بررسی و تصمیم گیری شود، 
مسئله  مهمترین  حاضر  حال  »در  داد: 
که  است  امسال  پسته  محصول  صادرات 
مختلف  بازارهای  در  را  آن ها  بتوان  باید 

عرضه کرد«.
اینکه صادرکننده  بر  تاکید  با  بیگلری 
را محدود و معذور نکنیم، بیان کرد: »باید 
باغداران،  به  صادرات،  روند  تسهیل  با 
در مجموع  و  و صادرکنندگان  کشاورزان 
کمک  استان  اقتصاد  از  زیادی  بخش 
پیش  دومین  این  است  گفتنی  کرد«. 
است  قرار  و  بود  پسته  عالی  جلسه ستاد 
تا زمان برگزاری نشست ستاد عالی پسته 
کشور با حضور مسئولان کشوری، چندین 
کردن  نهایی  و  بررسی  برای  نشست 

موضوعات حوزه پسته برگزار شود. 

میراث فرهنگی،  مدیرکل  جامعه:  گروه 
کرمان  استان  گردشگری  و  صنایع دستی 
به بهانۀ گرامیداشت روز خبرنگار در دفتر 
حضور  استقامت  و  فردای کرمان  تحریریه 
یافت و ضمن تایید خبر رفتنش از کرمان 
به  می افتد،  اتفاق  نزدیک  آینده ای  در  که 
نیز  فردای کرمان  دیگر  پرسش های  برخی 

پاسخ داد.
فریدون فعالی در پاسخ به این پرسش 
که نگرانی زیادی در بین کارشناسان نسبت 
به ایدۀ شهرداری برای احداث کاروانسرای 
تاریخی  مسجد  مجاور  در  جواهر  و  طلا 
از ساخت  ایجاد شده و حتی برخی  ملک 
ساروج پارس دوم سخن می گویند؛ چرا در 
حالی که انتظار می رود میراث فرهنگی در 
رسمی  نظر  تاکنون  بگیرد،  موضع  این باره 
نداده اید؟ گفت: »شرایط ساروج پارس کاملا 
با این ایده ای که شهرداری دنبال می کند 

متفاوت است«.
از  »میراث فرهنگی  داد:  توضیح  وی 
مواضع خود کوتاه نمی آید. خط قرمزهای 
ما و ضوابط قانونی در حوزۀ میراثی کاملا 
مشخص است. برای توسعۀ شهری هرجا که 
نیاز به کمک باشد، همراهی می کنیم و هر 
زمان که منافع میراث در خطر باشد، محکم 

پای آن می مانیم«.
ضوابط  از  خارج  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
داده  کاری  هیچ  اجازۀ  میراث فرهنگی 
زمین،  این  »در  کرد:  اظهار  شد،  نخواهد 

ضوابط  است.  مشخص  ساخت  ضابطۀ 
 4.5 از  نباید  ساخت وساز  ارتفاع  می گوید 
)چهار و نیم( متر بیش تر باشد. خواه پاساژ 
باشد، خواه مسکونی باشد، خواه کاروانسرا 
آن  ارتفاع  دیگری،  هرچیز  یا  و  باشد 
اینکه  باشد. ضمن  بالاتر  این حد  از  نباید 
متریال و نوع مصالح و طرح باید به تایید 

میراث فرهنگی برسد«.
وی تصریح کرد: »هر طرحی قرار باشد 
در این زمین اجرا شود باید ضوابط میراثی 
پاسخ  در  فعالی  شود«.  رعایت  آن  دربارۀ 
»طرح  گفت:  فردای کرمان  دیگر  سوال  به 
شهرداری باید به تایید کمیته فنی میراث 
نشده  ارائه  ما  به  طرحی  تاکنون  و  برسد 
استان  میراث فرهنگی  مدیرکل  است«. 
جریان  در  که  اول  روز  »از  افزود:  کرمان 
و  روحی  مهندس  گرفتیم،  قرار  اقدام  این 
در  مربوطه  جلسات  در  شفیعی  مهندس 

شهرداری حاضر شدند«.
وی تاکید کرد: »خارج از ضوابط میراثی 

هیچ اتفاقی در این زمین نمی افتد«.
برای  که  »مصالحی  کرد:  بیان  فعالی 
باید  می رود  به کار  مجموعه  این  ساخت 
با  همگون  کاملا  طرح  و  محلی  و  بومی 
بافت تاریخی باشد«. وی در بخش دیگری 
پرسش  این  به  پاسخ  در  اظهاراتش  از 
شهرداری  می کنید  فکر  که  فردای کرمان 
می توانست ایدۀ بهتری را برای اجرا در این 
زمین دنبال کند؟ پاسخ صریحی نداد تنها 

بسنده کرد که »نقطه نظرات  نکته  این  به 
متفاوت است«.

وی در عین حال گفت: »باید مسیر را 
به سمتی ببریم که پروژه های ناهمگن اجرا 
نشود و اجازه ندهیم اتفاقاتی که در گذشته 

رخ داده تکرار شود«. 
مدیرکل میراث فرهنگی استان همچنین 
در پاسخ به این پرسش که چرا در نشست 
سرمایه گذاری  چالش های  »بررسی  اخیر 
در بافت تاریخی« در دانشگاه آزاد شرکت 
نکردید؟ اظهار کرد: »قصدی در کار نبوده 
و این طور نبوده مثلا جلسه را تحریم کرده 
نبودم«.  کرمان  تاریخ  آن  در  بنده  باشیم. 
وی تاکید کرد: »برگزاری چنین جلساتی 
دنبال  را  آن  اخبار  من  است.  مفید  بسیار 
کردم و متوجه شدم که همۀ متخصصان در 
آن جلسه نگران بودند که ساروج پارس دوم 
در کنار این مسجد ایجاد نشود و من برای 

این نگرانی احترام قائلم«. 

میراث فرهنگی  مدیرکل  جامعه:  گروه 
استان کرمان گفت: »18پروژه در حوزه های 
صنایع دستی  و  میراث فرهنگی،گردشگری 
در هفتۀ دولت امسال افتتاح و کلنگ زنی 
گردشگری،  آن  پروژۀ   14 که  می شود 
پروژه  یک  و  فرهنگی  میراث   پروژه  سه 

صنایع دستی است«.
هفتۀ  »در  کرد:  اظهار  فعالی  فریدون 
و  دختر  قلعه  ساماندهی  و  مرمت  دولت 

همچنین  و  قبه سبز  و  عزیز  بازار  اردشیر، 
تکیه قلعه محمود آغاز می شود«.

به گزارش روابط عمومی میراث فرهنگی، 
وی 31 مردادماه در ادامۀ این اظهارات بیان 
کرد: »در زمینه صنایع دستی هم آموزش 
کم  و  محروم  مناطق  در  متقاضی   1000

برخوردار را خواهیم داشت«.
هفتۀ  پروژه های  »بیش تر  گفت:  وی 
بوم گردی  اقامتگاه های  به  مربوط  دولت 

مجتمع های  به  مربوط  مابقی  و  سنتی  و 
در  مسافرتی  خدمات  دفاتر  و  گردشگری 

شهرستان های مختلف است«.
مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمان 
با بیان اینکه پروژه های مذکور با اعتباری 
افتتاح  بالغ بر 39 هزار و ۲0میلیارد ریال 
و کلنگ زنی می شود، خاطرنشان کرد: »با 
نفر   430 برای  مذکور  پروژه های  افتتاح 

شغل ایجاد می شود«. 
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وزیر آموزش و پرورش:
افزایش مدارس غیردولتی 

به معنای عملکرد ضعیف 
مدارس دولتی است

به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر  جامعه:  گروه 
بزرگ  شهرهای  در  غیردولتی  مدارس  شمار  افزایش 
مدارس  تعداد  به  شهرها  در  که  »هنگامی  گفت: 
غیردولتی افزوده می شود به این معناست که مدارس 
صحرایی با  رضامراد  می کنند«.  عمل  ضعیف  دولتی 
بیان اینکه توسعۀ مدارس غیردولتی جزو اولویت های 
پایین وزارتخانه است، افزود: »سیاست اصلی ما تقویت 
مدارس دولتی کشور است«. به گزارش ایسنا، وی در 
نشست کارگروه های تخصصی سی و هفتمین اجلاس 
سراسری مدیران و روسای وزارت آموزش و پرورش، به 
مدیران مناطق پیشنهاد کرد که فرزندان خود را برای 

تحصیل در مدارس دولتی ثبت نام کنند.
وی بیان کرد: »با این اتفاق، بر توجه مدیران مناطق 

نسبت به مدارس دولتی افزوده می شود«. 

مدیرکل میراث فرهنگی استان:
خودم درخواست رفتن از 

کرمان را داده ام
مدیرکل  فعالی  فریدون  رفتن  جامعه:  گروه 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان کرمان 
قطعی است. وی که حدود پنج سال این مسئولیت را 
در کرمان برعهده دارد، در پاسخ به فردای کرمان گفت 
دارد  قصد  بیماری،  و  شخصی  مشکلات  دلیل  به  که 
کرمان را ترک کند. او اظهار کرد: »به واسطۀ مشکلات 
شخصی که دارم درخواست داده ام که بروم و به تازگی 

وزارت خانه پذیرفته که جایگزین بنده معرفی شود«.
فعالی  مدیریت  دوران  در  استقامت،  گزارش  به 
برخی پروژه های ناتمام فعال شد و به اتمام رسید که از 
مهم ترین آن می توان به هتل کاروانسرای وکیل اشاره 
 8۶ سال  از  که  نیز  جیرفت  موزه  احداث  پروژۀ  کرد. 

متوقف مانده بود، در دورۀ وی فعال شد.
در  جدید  اقامتی  واحد  و  هتل  چند  شدن  اضافه 

استان نیز از جمله اقدامات مهم این پنج سال است.
مجال  این  در  فعالی  کارنامۀ  مفصل  ارزیابی 
وی  پرداخت.  خواهیم  آن  به  آینده  در  اما  نمی گنجد 
صبح روز یکشنبه ۲9 مردادماه به بهانۀ گرامیداشت روز 
خبرنگار در دفتر فردای کرمان و استقامت حاضر شد و 
در حاشیۀ این دیدار به برخی پرسش ها نیز پاسخ داد. 

دانش آموز سیرجانی 
رتبۀ 14 کنکور تجربی:

در شبانه روز 8 ساعت 
مطالعۀ مفید داشتم

گروه جامعه: ریحانه نجمی نوری داوطلب سیرجانی 
که توانست رتبۀ 14 کنکور و ششم منطقه را در رشتۀ 
در  تحصیل  ادامۀ  »هدفم  گفت:  کند،  کسب  تجربی 

رشتۀ پزشکی دانشگاه تهران است«.
اظهار کرد: »در شبانه روز  ایرنا  با  وی در گفت وگو 
مفید  برنامه ریزی  با  مطالعه  ساعت  هشت  از  بیش 
اینکه همواره تلاش  به  با اشاره  داشتم«. نجمی نوری 
خود را برای استفاده بهتر از وقت به کار گرفتم، تاکید 
کرد: »هر چه دارم از زحمات و تلاش های شبانه روزی 

پدر و مادرم است که همیشه مرا حمایت کردند«.
فضای  روانی  و  روحی  نظر  از  »خانواده  افزود:  وی 
خانه را برای مطالعه و رسیدن به هدفم آماده کردند«.

آرزو  »همۀ  داد:  ادامه  وی  کرمان،  ایرنا  گزارش  به 
مردم  به  را  بیش تر  است شرایط خدمت  این  امیدم  و 
این  در  مرا  قطعا خداوند هم  باشم که  داشته  کشورم 

مسیر یاری می کند«.
این دانش آموز سیرجانی در توصیه به دانش آموزان 
دیگر گفت: »از تلاش و پشتکار دست برندارند و با وجود 
تمام خستگی ها برای رسیدن به هدف به مسیر خود 
ادامه دهند«. جلال نجمی نوری پدر ریحانه نیز گفت: 
»دخترم همیشه امیدوار به حمایت و یاری خداوند بود 
و پشتکار و تلاش زیادی برای کسب موفقیت در رشته 
با  پزشکی داشت ما هم اکنون خوشحالیم که ریحانه 
یاری خداوند و تلاش های بی وقفه توانست به آرزوی 
خود برسد«.  وی افزود: »اگرچه ما برای فراهم کردن 
زمینه و شرایط موفقیت ریحانه تلاش کردیم اما دخترم 
خودش شرایط اصلی رسیدن به هدف را فراهم کرد«. 

استاندار کرمان 
در جلسه با وزیر کار خواستار شد؛

واردات زغال سنگ 
ممنوع شود 

شورای  جلسۀ  در  کرمان  استاندار  اقتصاد:  گروه 
و  کار  تعاون،  وزیر  با حضور  کوهبنان  اداری شهرستان 
شهرستان  سه  بین  »زغالسنگ  گفت:  اجتماعی  رفاه 
بر  مستقیم  اثر  و  است  مشترک  راور  و  زرند  کوهبنان، 
زندگی مردم منطقه در حوزه های اقتصادی، فرهنگی و 
اجتماعی دارد«. محمدمهدی فداکار افزود: »با وضعیت 
و ضعف  نوسازی  عدم  یعنی  زغالسنگ،  مجموعه  فعلی 
تجهیزات و امکانات، این مجموعه نه اقتصادی است و نه 

رضایتمندی کارگری را دارد«.
وی تاکید کرد: »مجموعۀ زغالسنگ، نیازمند نوسازی 

است و طرح توسعۀ خاص می خواهد«.
زغال  واردات  ممنوعیت  خواستار  همچنین  فداکار 
انجام  شد. وی گفت: »واردات زغال که استان اصفهان 
می دهد، اگر ممنوع شود و یا به ضرورت آزاد شود، بخشی 

از مشکل این صنعت برطرف می شود«.
به گزارش روابط عمومی استانداری کرمان، وی صبح 
سه شنبه 31 مردادماه در این نشست که پس از بازدید 
مسئولان از معدن زغالسنگ هشونی برگزار شد، اظهار 
کرد: »ظرفیت خوبی برای توسعه در مجموعۀ زغالسنگ 
استان وجود دارد اما باید نوسازی شود. از ظرفیت های 
استان هر چه در توان باشد انجام می دهیم«. وی به مدل 
و تجربه موفق در معادن زغالسنگ طبس اشاره و اظهار 
کرد: »به دنبال سرمایه گذار برای زغالسنگ استان هستیم 
و پیگیری هم می کنیم«. استاندار کرمان گفت: »زغال 
صنعت مظلومی است، ظرفیت های عقب مانده ای در این 

بخش داریم که باید مورد توجه قرار گیرد«. 

معاون استاندار کرمان خواستار شد؛
عملکرد دولت هنرمندانه و 

خلاقانه اعلام شود
بزرگداشت هفته دولت  گروه جامعه: جانشین ستاد 
در استان کرمان با اشاره به برنامه های هفته دولت از دوم 
تا هشتم شهریورماه در استان کرمان گفت: »آغازین روز 
هفته با غبارروبی و عطرافشانی گلزارهای شهدا در سراسر 
استان و برگزاری مراسم افتتاحیه هفته دولت در گلزار 

شهدا همراه خواهد بود«.
دولت  را   140۲ دولت  هفته  شعار  بیگ زاده،  علی 
فرهنگی  برنامه های  »اجرای  افزود:  و  کرد  بیان  مردم 
پروژه های  کلنگ زنی  و  افتتاح  اربعین،  ایام  با  متناسب 
با اصحاب رسانه و  اقتصادی، نشست مدیران  و  عمرانی 
از خطبه های نماز جمعه در  سخنرانی فرمانداران پیش 
گزارش  به  است«.  شده  دیده  دولت  هفته  برنامه های 
استانداری کرمان، وی 30 مردادماه  اطلاع رسانی  پایگاه 
استان  عمومی های  روابط  هماهنگی  شورای  نشست  در 
با موضوع هفته دولت بیان کرد: »دولت کوتاه شهیدان 
رجایی و باهنر به عنوان یک الگوی رفتاری سازمانی موفق 
در نظام مقدس جمهوری اسلامی مطرح است، چون این 

شهیدان والامقام، نماد و مظهر بارز ساده زیستی بودند«.
کرمان،  استاندار  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
صادقانه،  خدمت  عمل،  در  اخلاص  تخصص،  تعهد، 
الگوی عملی توانمند و خدمت به جامعه را از مهم ترین 
باهنر  و  رجایی  شهیدان  رفتاری  و  اخلاقی  ویژگی های 
برشمرد و افزود: »این ویژگی ها باید مظهر رفتار سازمانی 
مدیران ما باید باشد«. وی در ادامه با بیان این که روابط 
 عمومی ها، حلقه اتصال دولت و مردم هستند که مسائل 
مردم  و  زیرمجموعه  به  را  دولت  و  نظام  کارکردهای  و 
منتقل می کنند، یادآور شد: »اعتماد مردم به مسئولان 
و  می شود  محسوب  مهم  اصل  سیاسی،  نظام  هر  در 
زمینۀ تحقق هرچه بهتر راهبردها و برنامه های دولت به 
حساب می آید«. بیگ زاده، تقویت اعتماد عمومی مردم را 
مهم ترین سرمایۀ اجتماعی و امیدآفرینی در جامعه را از 
وظایف روابط عمومی ها دانست و ادامه داد: »برای جلب 
اعتماد مردم وظیفه داریم که ارائۀ درست عملکردها و 

اقدامات دولت را توسط روابط عمومی ها داشته باشیم«.
معاندان  غلط  تصویرسازی های  و  سیاه نمایی   به  وی 
»تلاش  افزود:  و  کرد  اشاره  اسلامی  جمهوری  علیه 
معاندان از ناکارآمد جلوه دادن نظام و دولت، ترویج یاس 
و ناامیدی در بین مردم است و ما هم برای مقابله با این 
سیاست ددمنشانۀ دشمن باید رویۀ بیان عملکرد صحیح 
و خدمات دولت مردمی را در دو ساله اخیر پیش گیریم«.
بیگ زاده گفت: »بازگو کردن این عملکردها به ویژه در 
حوزۀ اقتصادی باید با شیوه های هنرمندانه و خلاقانه در 

هفته دولت اتفاق بیفتد«.  

خبر خبر

میراث فرهنگی از مواضع خود کوتاه نمی آید

مرمت و ساماندهی قلعه دختر و اردشیر، بازار عزیز 
و قبه سبز شروع می شود

مدیرکل میراث فرهنگی با اشاره به طرح مجاور مسجد ملک:

همزمان با هفتۀ دولت؛

برای سهولت صادرات پسته چاره اندیشی کنیم
رئیس اتاق کرمان مطرح کرد 


